
Oświadczenie złożone 

przez senatora Mariana Poślednika 
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Oświadczenie skierowane do ministra rolnictwa i rozwoju wsi Krzysztofa Jurgiela 

Szanowny Panie Ministrze! 

Lokalne grupy działania (LGD) zwracają się do mnie z problemami w związku z realizacją lokalnych stra-

tegii rozwoju. Jednym z najczęściej poruszanych problemów jest stała intensywność pomocy dla jednostek 

sektora finansów publicznych (JSFP). W przypadku, gdy podmiotem ubiegającym się o przyznanie pomocy 

jest jednostka sektora finansów publicznych, pomoc jest przyznawana zgodnie z art. 18 ust. 1 pkt 2 rozporzą-

dzenia, tj. w wysokości 63,63% kosztów kwalifikowalnych. 

W ramach naboru wnioski są wybierane do limitu środków wskazanego w ogłoszeniu o naborze. W przy-

padku projektów realizowanych przez JSFP z budżetu LSR zostaje ściągnięta kwota 100% kosztów kwalifi-

kowanych takiej operacji, mimo iż JSFP otrzymuje dofinansowanie w wysokości 63,63%. 

Ponieważ JSFP nie mają ograniczenia w zakresie możliwej do uzyskania pomocy na jedną operację oraz 

limitu w ramach PROW 2014–2020, JSFP może złożyć jeden projekt na całą kwotę limitu z danego naboru 

wniosków. W przypadku, gdy taka operacja spełnia wszystkie kryteria formalne i punktowe, może zostać 

wybrana do realizacji LSR, mimo świadomości LGD, że spowoduje to brak możliwości realizacji wskaźni-

ków produktu i rezultatu zapisanych w LSR. 

Stała intensywność pomocy dla JSFP może również doprowadzić do sytuacji, że operacja wybrana przez 

LGD „odpadnie” w wyniku weryfikacji wniosków przez urząd marszałkowski. Sytuacja taka nastąpi, gdy 

UM uzna koszty niekwalifikowane jednej operacji za kwalifikowane i zwiększy kwotę pomocy do poziomu 

63,63%, powodując tym samym brak środków dla drugiej operacji. 

Opisane przypadki wskazują, że stała intensywność pomocy dla JSFP praktycznie pozbawia LGD decy-

zyjności w zakresie wyboru operacji składanych przez te podmioty. Jedyną możliwością zwiększenia decy-

zyjności LGD jest wprowadzenie sztucznego limitu środków dla operacji realizowanych przez JSFP, co na-

szym zdaniem, przy znacznie ograniczonych środkach, stoi w sprzeczności z ideą konkursowego wyboru 

operacji oraz realizacji projektów stanowiących spójną całość. 

W związku z tym zwracam się z pytaniem, czy, a jeśli tak, to kiedy ministerstwo zamierza zmienić zapis 

dotyczący stałej intensywności pomocy dla JSFP. 

Z poważaniem 

Marian Poślednik 

 
 


